

အဘွား ၂၉  
ဆု DeKalb ကိုရိုင်းဆိုင်ကိုလီကဝီဟံဒ်ဖီယီဖိတဖန်အဆိုင်၊

ဖဲပဆဲးသျှင်ဖုံသးညီဒီးတၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ပက့တၢ်သျှင်ထီၣ်၊ ဒီးမဘၣ်လိာ်တၢ်မလိပာ်ဖျိၣ်အသိး၊ တၢ်အံၤကီၤခဲလၢကပဒုၣ်  
ဟးဆဲးတၢ်လၢအမတၢ်အသးလၢပကီၢ်ဖဲၣ်အပူၤဒီးထံၣ်ကီၢ်အကပိာ်ကပဝးဝးန့ၣ်လီၤ၊ ဒ်ပုၤအကအသိး၊ ယသျှင်အုးသးအုးဒိၣ်  
မးလၢတၢ်မအသးကီၢ်ကီၢ်ဂီၤဂီၤလၢ အကထီၣ်ဖဲ လါမာ်ရး ၁၆ ဖဲ Atlanta ဒီး Cherokee ကိုရိုင်းဆိုင်အပူၤန့ၣ်လီၤ၊ တၢ်  
မတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးဒီးတၢ်ထီၣ်ဒုၣ်ထီၣ်ဒါပုၤန့ၣ်ပတူၢ်လိာ်အိၤတသ့ဘၣ်ဒီး ပဝံသးစူၤအိၤတန့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ၊ DeKalb ကိုရိုင်းဆိုင်  
ထံၣ်ကိုလီကဝီ(DCSD) ဂဲလိာ်ထီၣ်ဒါတၢ်မအသးကိးမံၤဒဲးလၢအဘၣ်ယးဒီး တၢ်သျှင်ဟ့သးဟ့၊ ကလုာ်န့ၣ်တၢ်သဘံၣ်ဘျုး  
ဒီးတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကး၊ ဒီးပဆဲးကမိၣ်န့ၢ်တၢ်ဒီးဒိသ့ၣ်ဒိသးဘၣ်ပုၤအုၣ်ဒီးပုၤပစံးဖံးပုၤကိးဖိပုၤတတၢ်န့ၣ်လီၤ။

ပမ့ၢ်ကိုရိုင်းဆိုင်ကိုလီကဝီလၢပုၤအိၣ်အကလုာ်ကလုာ်၊ ဒီးပသးခုလၢတၢ်လီၤဆီလိာ်သးအိၣ်အကလုာ်ကလုာ်လၢကျဲကိးဘိး  
အပူၤန့ၣ်လီၤ၊ ပတလိာ်ဘၣ်လၢပတၢ်သကံာ်ပဝးအပနီၣ်လၢအရူၤဒိၣ်အံၤလီၤမာ်ကွံာ်လၢပမဲာ်ခဲအတၢ်ထံၣ် မ့ၢ်လၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ  
စူၤမံၤအယိဘၣ်န့ၣ်လီၤ၊ ဒ် Dr. Martin Luther King Jr. တဘျီစံးတၢ်ဝဲအသိး၊ “တၢ်တတီတၢ်တြၢ်လၢတၢ်လီၤတပူၤလၢလၢ  
န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လီၤပျံၤလၢတၢ်တီတၢ်တြၢ်လၢတၢ်လီၤကိးပုၤဒဲးန့ၣ်လီၤ။” DCSD အပူၤကိၣ်ဖိဒီးပုၤမတၢ်ဖိခဲလၢာ် အတၢ်ပူၤဖျးဒီးသး  
အတၢ်တူၢ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ် ထီၣ်ဘိကမ့ၢ်ဝဲတၢ်လၢပပာ်အိၤအရူၤဒိၣ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ။

COVID-19 ကသံၣ်ဒိသးဒီးတၢ်သမံသမိး

ပသျှင်ပိာ်သးဝးလၢကဘိးဘၣ်ရုၤလီၤဘၣ် DeKalb တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူကမံးတံာ် (BOH) လၢကရဲၣ်ကျဲၤမၤ ကသံၣ်ဒိသးအ  
ကသံၣ်ဒိသးလၢ ပုၤမတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် ဖဲလါမာ်ရး ၂၀ သီ၊ ဖဲ Elizabeth Andrews တီထီၣ်န့ၣ်လီၤ၊ BOH ဆဲးန့ၢ်ပုၤကူၣ်  
ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးပုၤမတၢ်ဖိ ၁,၂၅၀ ယၣ်ယၣ်ဒီးကသံၣ်ဒိသးအ ဖဲမုးအံၤန့ၣ်လီၤ၊ တၢ်အံၤတၢ်ယုထီၣ်လၢပုၤမတၢ်ဖိတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ  
လၢမုးအဂီၢ် ဒီဖျိစူးကါအဝဲသ့ၣ်အ“dekalbschoolsga.org” အံၤမု(လ)နီၣ်ဂံၢ်၊ ဖဲအသ့န့ၣ်လီၤ၊ မ့ၢ်လၢတၢ်အံၤမ့ၢ် ပုၤနီၣ်တက  
အမုးလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၤအူ DCSD အဆိုင်၊ ပအံၣ်ဒီးမလီၤတၢ်လၢ ပုၤတြးဝဲဘၣ်ဝဲအကတဖၣ် တဆဲးလီၤမံၤလၢမုးအံၤအဂီၢ်  
ဘၣ်န့ၣ်လီၤ၊ ဝံသးစူၤသမံမိးနလီၢ်ကဝီအံၤမု(လ) လၢတၢ်န့ၣ်ကျဲၤခါအူညါတဖၣ်အဂီၢ် လၢကဆဲးလီၤမံၤဒဲးလဲၣ်န့ၣ်လီၤ။

DeKalb ကိုရိုင်းဆိုင်ကိုလီကဝီ မၤသကိးတၢ်ဒီး COVID တၢ်သမံသမိးဖဲထၢၣ်အကလီ လၢကဟ့ၣ်လီၤ COVID-19  
တၢ်သမံသမိးဆု ပုၤမတၢ်ဖိဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ၊ တၢ်သမံသမိးကအိၣ်လၢကိၣ်သရၣ်တဖၣ်ဒီး ပုၤမတၢ်ဖိကရုၤဖိတဖၣ်  
အဂီၢ် ဖဲမုာ်တန့ၢ်၊ မုာ်ခဲန့ၢ်ဒီးမုာ်သၢန့ၢ် ဖဲ Cross Keys တီထီၣ်ကိၣ် စးထီၣ်လၢ ဂီၤခိ ၁၁ န့ၣ်ရံၣ် တုၤ ဟါခိ ၅ န့ၣ်ရံၣ်၊ ဒီးဖဲ  
မုာ်ခဲန့ၢ်၊ မုာ်သၢန့ၢ်ဒီးမုာ်လွံၢ်န့ၢ် ဖဲ Bethune တီၤခၢၣ်သးကိၣ် စးထီၣ်လၢ ဂီၤခိ ၇ န့ၣ်ရံၣ် တုၤ မုာ်ယုၣ်လီၤ ၁ န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ကမၤအါထီၣ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤအဆၢကတီၢ် လၢကိၣ်တၢ်မလိအကတီၢ်အကတၢ်န့ၣ်လီၤ၊ လၢကရဲၣ်ကျဲၤလီၤတၢ်သ့ၣ်န့ၢ်  
ဖးသီအဂီၢ်၊ ဝံသးစူၤလဲၤကွၢ်ဖဲ [www.freecovidtesting.us](http://www.freecovidtesting.us) ယုထၢ “တၢ်ဆဲးလီၤမံၤချူချူ” လၢကရဲၣ်ကျဲၤလီၤနတၢ်သ့ၣ်  
န့ၢ်ဖးသီဒီးယုထၢကိၣ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ။

တၢ်လီၤပျီမကွၢ်တၢ်အမုာ်န့ၢ်

ယမၤန့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လီၤဆီ လၢကထံၣ်လိာ်သးဒီးဟီၣ်ကဝီ IV ခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်လၢတၢ်လီၤပျီမကွၢ်တၢ် DCSD အမုာ်န့ၢ်အဂီၢ်  
န့ၣ်လီၤ၊ ယအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကထံၣ်လိာ်သးလၢအူထၢၣ်န့ၢ်အဖိခိၣ်ဒီး Stone Mountain တီၤဖျိကိၣ်ခိၣ်န့ၢ်ကရုၢ်၊ ကွၢ်  
ထံကွၢ်ဆးကရုၢ်ဖိတၢ်သိၣ်လိ ဖဲ Indian Creek တီၤဖျိကိၣ်ဒီး တၢ်လဲၤဟးလၢတၢ်မအိၤလၢအူထၢၣ်န့ၢ်အဖိခိၣ် ကတီၢ်ဖျိတၢ်ဟူး  
တၢ်ဂဲၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ Short-Term Action Plan (STAP) တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖဲ Champion Theme တီၤခၢၣ်သးကိၣ်န့ၣ်လီၤ။

ဟီၣ်ကဝီ IV မတၢ်မလၢအဂ့ၤတၢ်ပာ်တၢ်ပညိၣ်ဖိတၢ်ဒီးမလီၤတၢ် တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢအိၣ်ဒီးကံာ်စိလၢပပုၤမလိတၢ်ဖိ  
ခဲလၢာ်အဂီၢ်လီၤ၊ ယအံၣ်ဒီးစံးဘျုးဘၣ် ဘၣ်စၢကတီၢ်ဟီၣ်ကဝီပုၤပအူရဲၣ်ကျဲၤတၢ်အိၣ် Dr. Antonette Campbell လၢ  
အဝဲအတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမတၢ်လၢပပုၤမလိတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

7-Day Frozen တာအိဉ်ဒါ

DCSD ပုကွီဖိခဲလက်, လာအသးအိဉ် ၁၈ နံဉ်ဒီးသးစာ်န့ၢ်အန့ၢ်တဖဉ်, အခဲအံၤမၤန့ၢ် 7-day frozen တာအိဉ်ဒါကလိတဖဉ်ဒီး တၤသ့တၤသ့ဒီးတာ်ဒီးတာ်လၢတဖဉ်သ့န့ၢ်လီၤ. တာ်နီၤဟ့ၣ်လီၤတာ်အိဉ်န့ၢ်တာ်ကမၤအိၤ ဖဲမုၢ်သၢန့ၢ် စးထီဉ်လၢ ဂီၤခိ ၁၁ န့ၣ်ရံၣ်တုၤဟ့ၣ်ခိ ၂ န့ၣ်ရံၣ်န့ၢ်လီၤ. လာတာ်မၤန့ၢ်အါထီဉ်တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိအဂီၢ်, စံၢ်လီၤဖဲအံၤတက့ၢ်.

MOSAIC တာ်ကီၢ်ခါတာ်မၤလိတာ်တိဉ်ကျဲၤ

ယသးခုဒိဉ်မးလၢယကဘိးဘဉ်ရၤလီၤဘဉ်ဝဲဒဉ် ကီၢ်ရၢဉ်ကွီလီၢ်ကဝိလၢကဟ့ၣ်လီၤ တာ်မၤလိမၤဒီးတာ်တိဉ်ကျဲၤအသိလၢပုကွီဖိ တဖဉ်အဂီၢ် ဖဲတာ်ကီၢ်ခါအကတီၢ်အံၤန့ၢ်လီၤ. MOSAIC တာ်ကီၢ်ခါတာ်မၤလိတာ်တိဉ်ကျဲၤ (MOSAIC Summer Learning Program) ဟ့ၣ်လီၤ တာ်မၤလိမၤဒီးတာ်ခွဲးဂ့ၢ်ယာ်ဘဉ်အကတဖဉ် လၢကဟ်ဖျါထီဉ်တာ်မၤလိမၤဒီးအတာ်ဆံးလီၤစ့ၤလီၤဒီးတာ်မၤ လိမၤဒီးလီၤမာ်တဖဉ်န့ၢ်လီၤ. တာ်တိဉ်ကျဲၤတဖဉ် ပဉ်ယုာ်ဒီးတာ်သ့ကွဲးသ့ဖးဒီးတာ်ဂံၢ်တာ်ဒူးဂံၢ်ခိဉ်ထံးတာ်သ့တာ်ဘဉ်တဖဉ်, တာ်မၤ န့ၢ်ကျိဉ်, တာ်မၤန့ၢ်ကဒါကျဲၤဒူးဒူး မ့တမ့ၢ် တာ်မၤချ့ထီဉ်တာ်, STEM/STEAM, တာ်ကီၢ်ခါတာ်မၤလိမၤဒီးတာ်မၤဆူဉ်ထီဉ် တာ်မၤလိ တဖဉ်န့ၢ်လီၤ. လံာ်တာ်မၤလိမိာ်ပုၢ်အံၤ ဘဉ်တာ်ဒူးအိဉ်ထီဉ်အီၤလာတာ်မၤလိမၤဒီးတာ်လဲထီဉ်လဲထီလၢအကဲဘျးလၢ လါယုာ်ဒီးလါယုာ်လံ ၂၀၂၁ အပူၤ ဒီးလၢကဟ့ၣ်ရၤလီၤပုကွီဖိတဖဉ်ဒီး တာ်ဆိဉ်ထွဲမၤစၢၤလၢအိဉ်ဒီးတာ်ပညိဉ်, တာ်ဟ် လီၤသးတိနံၤလၢ ကဟ်ဖျါထီဉ်တာ်မၤလိမၤဒီးတာ်လီၤဖျဉ်လီၤဟံတဖဉ်န့ၢ်လီၤ.

တာ်တိဉ်ကျဲၤတဖဉ်အံၤတလိဉ်တာ်ဟ့ၣ်အပူၤဘဉ်, ဒ်လဲဉ်ဂ့ၢ်, တီၤထီကွီဖိတဖဉ် မ့ၢ်ဟံးန့ၢ်တာ်မၤလိအကတီၢ်အံၤခိဖျိ Georgia ကွီလၢတာ်မၤအီၤလၢအုထာ်နဲးအဖိခိဉ် မ့တမ့ၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိသၢဖုတဖုလၢတာ်အုဉ်ကီၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးအီၤအကတဖဉ်န့ၢ်, အိဉ်ဒီးအပူၤ လာတာ်မၤလိတကတီၢ်စုာ်စုာ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. ကီၢ်ရၢဉ်ကွီလီၢ်ကဝိဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပုကွီဖိခဲလက် လၢကဟ်တၢ်ခွဲးဂ့ၢ်ယာ်ဘဉ်လၢ တာ်တိဉ်ကျဲၤလၢတာ်တုၤဒူးအိဉ်ထီဉ်အီၤလၢအဝဲသ့ဉ်အတာ်မၤဆူဉ်ထီဉ်သးအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

တယံာ်ဘဉ်တာ်ကမၤန့ၢ်အါထီဉ်တာ်ကျိန့ၢ်လီၤ.

ဝုာ်ဘျီဉ်

ယအဲဉ်ဒီးစံးဘျးဘဉ်ပမိာ်ပာ်ဒီးပုကွီဖိတဖဉ်လၢ အကွၢ်တာ်ဒီးန့ၢ်လီၤပဉ်ယုာ်လၢ ပဝုာ်ဘျီဉ်လၢတာ်မၤအီၤလၢအုထာ်နဲးအဖိခိဉ် ဖဲတယံာ်ဒီးဘဉ်န့ၢ်လီၤ. ပဟ်လုာ်ဟ်ပုၤန့ၢ်တာ်ဟ့ၣ်ကူဉ်ဟ့ၣ်ဖး, ဒီးနတာ်သးစာ်ဆာတဖဉ် ဒ်ပဟ့ၣ်လီၤတာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိလီၤတာ်လီၤ ဆဲးဘဉ်ယးဒီးကီၢ်ရၢဉ်ကွီလီၢ်ကဝိတာ်အိးထီဉ်ကဒါကျဲၤတာ်တိဉ်ကျဲၤန့ၢ်လီၤ. နမ့ၢ်တပျဉ်ကွံာ်ဝုာ်ဘျီဉ်န့ၢ်, ဝံသးစ့ၤစံာ်လီၤဖဲအံၤလၢန ကကွၢ်အဂီၢ်န့ၢ်တက့ၢ်.

ပုၤမၤဆူရဲဉ်ကျဲၤတာ်အိဉ်ဒါအပူၤတတပုၤကူဉ်လိာ်တာ်ကီၢ်ကးကရၢ

ယအဲဉ်ဒီးစံးဘျးဘဉ်ပပုၤတတပုၤမၤသကိးတာ်တဖဉ် ဒီးပုၤမၤဆူရဲဉ်ကျဲၤတာ်ပုၤတတပုၤကူဉ်လိာ်တာ်ကီၢ်ကးကရၢ (SCAC) လၢ တာ်ထံဉ်လိာ်အိဉ်ဖျိဉ်ဒီးပကရူၢ်ဖဲတန့ၢ်အံၤန့ၢ်လီၤ. SCAC အတာ်ဖံးတာ်မၤတာ်ပညိဉ်ကွၢ်စိမ့ၢ်ဝဲ ကဟ့ၣ်လီၤတာ်ဆိဉ်ထွဲမၤစၢၤ, တာ် န့ၢ်ကျဲၤဒီးခိဉ်န့ၢ်တဖဉ်ဆူပုၤမၤဆူရဲဉ်ကျဲၤတာ်အိဉ်ဒါ ဘဉ်ယးဒီးတာ်ဂ့ၢ်တာ်ပီၤလၢအဘဉ်ယးဒီး ကီၢ်ရၢဉ်ကွီလီၢ်ကဝိအခဲဒဲမံၢ်, တာ်ဖံးတာ်မၤဒီးကျိဉ်စ့ၢ်ဝိတာ်အိဉ်ဘိဉ်အိဉ်ညီတဖဉ်န့ၢ်လီၤ.

တာ်မၤယုာ်မၤသကိးတာ်အံၤအရူဒိဉ်လၢကီၢ်ရၢဉ်ကွီလီၢ်ကဝိအဂီၢ်လီၤ. ပုၤတတတာ်ဘျးစဲဒီးတာ်န့ၢ်လီၤပဉ်ယုာ် လၢပုၤမၤယုာ် မၤသကိးတာ်ခဲလက်အဘဉ်စၢၤန့ၢ် မ့ၢ်ဝဲတာ်အရူဒိဉ်ကတာ်လၢကီၢ်ရၢဉ်ကွီလီၢ်ကဝိကမၤန့ၢ်တာ်န့ၢ်လီၤ.

တာ်ဟ့ၣ်မၤဘျီဉ်လီၤ COVID-19 တာ်ပိးတာ်လိအစူဉ်တဖဉ်

ယအဲဒ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ် DeKalb ခၢ်စးလၢအမၤတၢ်ဆါတၢ်ပွၤဟံၣ်ယီၤတၢ်စုၤလီၤခိၣ်ခိၣ်တၢ်မၤအကၤရၤတဖၣ် (DeKalb Association of REALTORS) လၢအဝဲအတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျုးလီၤတၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်အပူၤဆူ Peachcrest တီၤဖျၢၣ်ကွီၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကရၤကရိၤဟ့ၣ်မၤဘျုးလီၤ COVID - 19 တၢ်ပိတၢ်လံၤအစူၣ် ဆူကွီၤသရၣ်တဖၣ်လၢကမၤစၢအဝဲသ့ၣ်ပၤယၢ် တၢ်မၤလိတီၤဒးကဆဲကဆီဒီးပူၤဖျဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ပိးတၢ်လီၤအစူၣ်ပၣ်ယုၣ်ဒီး တၢ်ထွါ, တၢ်မၤကဆီစ့, နီၣ်ကျၢ်ဘၢမဲၣ်, တၢ်ဒိသ ဒၢမဲၣ်, ဒီး Lysol န့ၣ်လီၤ. DeKalb ခၢ်စးလၢအမၤတၢ်ဆါတၢ်ပွၤဟံၣ်ယီၤတၢ်စုၤလီၤခိၣ်ခိၣ်တၢ်မၤအကၤရၤတဖၣ် မၤသကိးတၢ်ဒီး DCSD တဘျူးန့ၣ်, ဒီးပစံးဘျူးအိၤလၢအတၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်အဂီၢ်လီၤ.

ယမုၢ်လၢလၢပဝဲဒ်အမုၢ်ပူၤတၢ်အသိး ပကဆဲးဒုးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်လိၣ်သးကဒဲကဒဲဒီး အိၣ်လၢကမၤစၢ လိၣ်သးကဒဲကဒဲအဂီၢ် ဖဲပယုၤကျဲတုၤလၢတၢ်ဆါသတြီၣ်အံၤအကတၢ်ဒီးတၢ်ဒိဘၣ်လၢအမၤအသးသ့ဖဲ တၢ်ကထီၣ်သးပိၣ်ထွဲ ထီၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဟံၣ်ကဲအါ,

Mrs. Cheryl Watson-Harris